

*Abstract*

The Swiss theologian Emil Brunner (1889-1966) has faded from prominence in both the church and the academy since his death fifty years ago. He nevertheless remains a significant resource for contemporary theological reflection and reconstruction, as well as for the mission of the church. This article identifies six areas in which Brunner continues to offer insight and wisdom to both the academy and the church. Brunner enables an enriched understanding of the Reformed theological tradition; a continuing engagement with the natural order, including the natural sciences; a credible and theologically informed apologetic; the rediscovery of the church as a community of faith; the affirmation of relational understandings of human identity; and a critique of recent inflationary accounts of the doctrine of the Trinity.

Die Aufmerksamkeit, die dem Schweizerischen Theologen Emil Brunner (1889-1966) in der Kirche und in der akademischen Theologie seit seinem Tod vor 50 Jahren zuteil geworden ist, hat merklich nachgelassen. In diesem Beitrag werden sechs Impulse und Themenfelder benannt, in denen Brunners Theologie auch in der Gegenwart von Bedeutung ist: Sie befähigt zu einem tieferen Verständnis der reformierten theologischen Tradition, leitet an zu einer theologischen Reflexion der Naturordnung und damit zum Dialog mit den Naturwissenschaften, weist den Weg zu einer glaubwürdigen Apologetik, hilft die Kirche als Gemeinschaft des Glaubens neu zu entdecken, propagiert und affirmiert ein relationales Verständnis menschlicher Identität und drängt die in der Gegenwart oft inflationär gebrauchte Trinitätslehre zurück.

*Alister McGrath, Oxford*